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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Ordföranden Abit Dundar (FP) och vice ordföranden Eva Fagerhem 

(S) utsågs att justera dagens protokoll. Justering sker tisdag 17 juni 

2014. 
 
Anmäldes att protokollet från sammanträdet 15 maj justerades  
20 maj 2014. 
 
Ett nytt ärende 6Y på föredragningslistan om val av extra ersättare till 
sociala delegationen under två veckor i sommar, dukades. 
 
Dagordningen godkändes. 
__________________ 
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§ 2   

Medborgarförslag om välbehövlig och efterlängtad 
sparkcykelpark vid Telefonplan 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd överlämnar 
medborgarförslaget till förvaltningen för beredning. 
 
Ärendet 
Inkommet medborgarförslag 14 maj 2014. 
Dnr 265-2014-1.2.4 
______________________ 
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§ 3   

Giftfri mat på förskolan 
Svar på medborgarförslag 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
I ett medborgarförslag föreslås att förvaltningen ska övergå till 
ekologisk mat i förskolan. Förvaltningen instämmer i att det är 
angeläget att minska gifterna i förskolan och att maten är en viktig del 
i detta. Tillgången på ekologiska produkter har ökat de senaste åren 
men vissa produktgrupper är svåra att få tag på. Det gör att det inte är 
möjligt att inhandla 100 % ekologiska varor. Förskolorna i stadsdelen 
följer de näringsrekommendationer som Livsmedelsverket utarbetat 
för mat och måltider i skolan. Förvaltningen arbetar även på flera 
andra sätt med att minska gifter i förskolans miljö och många väljer 
giftfritt för såväl inredning och leksaker som livsmedel och 
hygienvaror. 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 27 maj 2014. 
Dnr 196-2014-1.2.4 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Jessica Jormtun m.fl. (MP) med stöd av Eva Fagerhem m.fl. (S) och 
tjänstgörande ersättaren Kerstin Tholin (V) anmälde ett särskilt 
uttalande.  

”Det är klart att vi ska ha giftfria förskolor, och ekologisk mat är en av 
huvudingredienserna för att uppnå det! 

Kommunfullmäktiges mål om 20 % ekologiska livsmedel i 
verksamheterna är på tok för lågt satt. Vi kan bättre! Stockholms stad 
är en stor och viktig konsument som kan påverka mycket genom sina 
val av inköp. Staden har också ett ansvar för att staden köper in varor 
som är producerade på ett miljömässigt sätt och som ger näringsrik 
och giftfri mat till våra barn. Procentmålet för ekologisk mat i våra 
förskolor och andra verksamheter måste ligga närmare tillgången på 
ekologisk mat. Stora konsumenter som Stockholms stad kan påverka 
utbudet. Ju större efterfrågan är på ekologisk mat, desto fler bönder 
och odlare vill ställa om till ekologiskt jordbruk.” 
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__________________ 
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§ 4   

Planerad förskoleutbyggnad år 2014–2019 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
lägesrapport över planeringen för förskoleutbyggnad under  
2014 – 2019. 
 
Ärendet 
Antalet barn i åldrarna 1-5 år inom Hägersten-Liljeholmen som 
behöver förskoleplats beräknas öka från 5 348 barn under januari 
2014 till 6 889 barn under december 2019.  
 
Stadsdelsförvaltningen presenterar planerad förskoleutbyggnad per 
stadsdelsområde för perioden 2014–2019. Planerad förskole-
utbyggnad minus avveckling av befintliga förskolor under den 
aktuella perioden omfattar en utökning med 100 nya avdelningar och 
1 400 förskoleplatser beräknat på 14 barn per avdelning. 
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 26 maj 2014. 
Dnr 259-2014-2.6 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Eva Fagerhem m.fl. (S), tjänstgörande ersättaren Kerstin Tholin (V) 
med stöd av Jessica Jormtun m.fl. (MP) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
”Efterfrågan på förskoleplatser är fortsatt stor i Hägersten-
Liljeholmen. Det är viktigt att man redan vid planering av nya 
bostäder även planerar för nödvändig samhällsservice. Staden måste 
dock vara tuffare och mer konsekvent ställa krav på såväl kommunala 
som privata fastighetsbolag och entreprenörer, att vid nybyggnation 
eller vid ombildningar av hyresrätter, även planera för nödvändig 
förskoleverksamhet utifrån behov Det är inte acceptabelt att stora 
kvarter och hela stadsdelar växer fram utan att detta behov är 
tillgodosett. 
 

Forts. nästa sida 
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Forts. § 4 

Vi har förståelse för svårigheterna att bedöma omsättningen och 
nativiteten i de befintliga bostäderna inom stadsdelens område. Som 
förvaltningen skriver skulle en möjlighet att hantera lokalfrågan vara 
att lokaler som för tillfället inte utnyttjas av förskolor kan användas 
mer flexibelt för annan kommunal verksamhet som omsorgsboende 
eller dagverksamhet.Förutom problem som svårigheter att hitta mark, 
överklaganden och långa planprocesser vid byggandet av nya 
förskolor har det också blivit tydligt att förskolorna byggs till en högre 
hyreskostnad per barn och år trots intensivt arbete att hitta 
kostnadseffektiva lösningar. 

De ekonomiska resurser som stadsdelen idag tilldelas vid byggandet 
av nya förskolelokaler räcker inte till när andelen nya förskolor, som i 
vår stadsdel, uppgår till mer än 50 procent. Detta då nybyggda lokaler 
är avsevärt dyrare än äldre lokaler. För att hålla budgeten tvingas 
förvaltningen därför bygga större förskolor med fler avdelningar och 
med mindre yta per barn. Detta är en oroande utveckling, som vi sett i 
vår stadsdel under de senaste åren. Det är därför viktigt i en stadsdel 
som Hägersten-Liljeholmen med en så stor ökning av förskolebarn 
och därmed åtföljande krav på att skapa nya förskoleplatser, att staden 
fullt ut kompenserar för de ökande kostnader som detta medför, 

Det finns i dagsläget inga nationella riktlinjer för storleken på 
förskolelokaler. Men det betyder inte att utrymmet saknar betydelse. 
Förskolan behöver kunna erbjuda barnen utrymme för olika slags 
aktiviteter med olika intensitet och tempo. Om utrymmet är litet där 
som många barn ska vistas på samma yta blir det svårt att uppnå detta, 
eftersom möjligheterna till lugn och ro minskar. Detsamma gäller 
även för barnens utemiljö. Det har tyvärr blivit något av en trend att 
nya förskolor får mycket små gårdar.  

Vi utgår också från att förvaltningen bygger miljöcertifierat och att 
förvaltningen väljer giftfria material till golv med mera. 

Förskolorna i stadsdelen liksom i hela Stockholms stad har stora 
svårigheter att rekrytera förskolelärare. För förvaltningen är detta 
därför en prioriterad fråga. Lika angeläget är att verka för goda 
arbetsförhållanden för all personal inom förskolan. Att lokalerna är 
utformade på ett, utifrån arbetsmiljön, bra sätt liksom att det finns 
förutsättningar att kunna bedriva arbetet utifrån det uppdrag som 
personalen har. Det är därför viktigt att barngruppernas storlek i 
förskolorna inte överskrider de mål som kommunfullmäktige har satt 
upp, 14 respektive 18 barn per grupp. Liksom att andelen förskolebarn 
per anställd inte ska vara högre än stadens mål på 4,9. Idag är 
stadsdelens snitt 5,1 förskolebarn per anställd.” 
__________________ 
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§ 5   

Deltagande i Stockholms stads kvalitetsutmärkelse 2014 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner att förskolan 
Paletten deltar i tävlingen om Stockholms stads kvalitetsutmärkelse 
2014. 
 
Ärendet 
Kvalitetsutmärkelsen är Stockholms stads årliga pris för att 
uppmärksamma och belöna framgångsrik verksamhetsutveckling i 
staden.  
 
Förskolan Paletten med sin speciella utformning, design och 
pedagogik som tar fasta på barnens skaparkraft, blir uppmärksammad 
både lokalt och internationellt. Palettens verksamhetsidé lägger stor 
vikt vid barns delaktighet och inflytande. Omdömet om verksamheten 
är mycket positivt från både brukare, anhöriga och medarbetare. 
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 21 maj 2014. 
Dnr 278-2014-1.2.1 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
__________________ 
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§ 6   

Uppdatering av delegationsordningen 

Beslut 
1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd delegerar samtliga beslut 

av ärenden som anges i den bilagda delegationsordningen till 
förvaltningschef enligt 6 kap. 33 § kommunallagen.  
 

2. Nämnden ger förvaltningschefen rätt att vidaredelegera ärendena 
till lägst den nivå som finns angiven i delegationsordningens 
kolumn ”Delegat”. 
 

3. Beslut som delegeras ska anmälas i den ordning som anges i 
kolumnen ”Kommentar” i delegationsordningen. 

 
Ärendet 
Delegationsordningen behöver uppdateras avseende beslut att lägga 
ned pågående utredning, köp av plats inom stadens boende- och 
behandlingsenhet samt upphörande av pågående biståndsinsats mot 
den enskildes vilja. En ny ärendegrupp behöver läggas till inom  
barn- och ungdomsenheten om särskilt kvalificerad kontaktperson. 
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 22 maj 2014. 
Dnr 10-2014-1.1 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
__________________ 
 

 



 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll
12 juni 2014

Blad 10

 

  

§ 7  

Förordnande enligt LVU 

Beslut  
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd förordnar följande 
socialinspektörer vid Socialjouren att begära polishandräckning enligt 
43 § 2 p lag med särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU):  
 
Anette Borell, Agneta Engström, Maria Larsson, Maria Mistander, 
Inga-Lill Renhorn Källgren och Liselotte Tronders. 
 
Ärendet 
Beslut om att begära polishandräckning enligt LVU kan inte 
delegeras. Däremot kan särskilda ledamöter och tjänstemän förordnas 
av nämnden att fatta sådana beslut.  
 
Nämnden förordnade senast i maj 2013 namngivna socialinspektörer 
vid Socialjouren att kunna begära polishandräckning enligt LVU på 
icke kontorstid. Därefter har det tillkommit ytterligare en 
socialinspektör, varför ett nytt beslut behöver fattas. 
  
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 4 juni 2014. 
Dnr 310-2014-1.1 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
__________________ 
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§ 8   

Val av ersättare till sociala delegationen under  
begränsad tid 
 

Beslut  
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd utser Hans Tjernström (C) 
och Christopher Ödmann (MP) till ersättare i nämndens sociala 
delegation under perionde 23 juni till 4 juli 2014. 
 
Ärendet 
Sociala delegationen består av fem ledamöter och fyra ersättare. För 
att delegationen ska vara beslutsför krävs att minst tre 
ledamöter/ersättare är närvarande. Under två veckor i juni och juli 
behövs beredskap om inte tillräckligt många ordinarie kan komma till 
sammanträden i ärenden som inte enligt lag kan delegeras till 
tjänstemän eller ordförande (exempel ansökan om LVU eller LVM) 
eller i ärenden som enligt delegationsordningen inte delegerats till 
tjänstemän eller ordförande (exempel placering av barn under 18 år i 
familjehem eller HVB). 
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 12 juni 2014. 
Dnr 539-2013-1.1 
 
Beslutsgång 
Nämnden utsåg under sammanträdet Hans Tjernström (C) och 
Christopher Ödmann (MP) till ersättare under den föreslagna 
perioden. 
__________________ 
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§ 9   

Fair Trade diplomerad stadsdel 
Svar på skrivelse från (S), (MP) och (V) 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner tjänsteutlåtandet 
som svar på skrivelsen. 
 
Ärendet 
Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet i nämnden har 
anmält en skrivelse med förslag att förvaltningen utreder hur 
Hägersten-Liljeholmen kan bli en Fair Trade diplomerad stadsdel.  
 
Frågan om Stockholms stad ska ansöka om diplomering har varit 
aktualiserad ett flertal gånger i kommunfullmäktige, och avslogs 
senast 29 april 2013.  
 
Mot bakgrund av juridiska skäl avser stadsdelsförvaltningen i 
dagsläget inte gå vidare för att bli en Fair Trade stadsdel, men 
fortsätter att ställa krav på samhällsansvar i alla former av 
upphandlingar i enlighet med stadens anvisningar. 
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 21 maj 2014. 
Dnr 260-2014-1.2.1 
 
Förslag till beslut 
Abit Dundar m.fl. (FP), Lars Svärd m.fl. (M) och Hans Tjernström (C) 
föreslog att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens förslag. 
 
Jessica Jormtun m.fl. (MP) med stöd av Eva Fagerhem m.fl. (S) och 
tjänstgörande ersättaren Kerstin Tholin (V) lade fram ett förslag och 
föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 
 
Ordföranden förklarade överläggningen avslutad. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 

Forts. nästa sida 
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Forts. § 9 
 
Reservation 
Jessica Jormtun m.fl. (MP), Eva Fagerhem m.fl. (S)  och  
Kerstin Tholin (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag. 
 
”Att stadsdelsnämnden ska ge förvaltningen i uppdrag att utreda hur 
Hägersten-Liljeholmen kan bli en Fairtrade-diplomerad stadsdel. 

Vårt förslag om att låta utreda hur Hägersten-Liljeholmen kan bli en 
Fairtrade-diplomerad stadsdel syftar inte till att få förvaltningen att 
kringgå gällande ramavtal, att avvika från stadens riktlinjer eller att 
genomföra upphandlingar i strid med lagen om offentlig upphandling. 
Förslaget handlar om att låta utreda hur Hägersten-Liljeholmen kan 
bli en Fairtrade-diplomerad stadsdel. 

Förvisso ska en Fairtrade City (FTC) ställa bland annat etiska och 
sociala krav i sina upphandlingar. Nu skriver förvaltningen i sitt 
tjänsteutlåtande att Stockholms stad redan arbetar medvetet för att ta 
samhällsansvar och att ta sociala och miljömässiga hänsyn i samband 
med upphandlingar. Bra. Då kan det vara så att staden redan är på god 
väg att uppfylla en hel del av kriterierna för att bli en FTC. Därmed 
bör dessa goda förutsättningar gälla även för Hägersten-Liljeholmen, 
eftersom stadsdelen följer stadens styrdokument och riktlinjer. 

Utöver att uppfylla olika kriterier rörande egna upphandlingar ska en 
FTC årligen verka för att dels öka den etiska konsumtionen, dels öka 
antalet aktörer som erbjuder Fairtrade-produkter i det geografiska 
området. En av de största poängerna med en FTC-diplomering är att 
visa att kommunen (eller i vårt fall stadsdelen) engagerar sig för etisk 
konsumtion. Både internt i den egna organisationen och externt i 
näringslivet, organisationer och bland medborgare. Det ger 
kommunen/stadsdelen ett gott anseende. Det är också ett utmärkt sätt 
att samverka med den ideella sektorn och näringslivet. 

Att driva ett arbete för en FTC-diplomering ger ett incitament för 
olika aktörer att inleda ett samarbete kring etisk konsumtion. Ett 
incitament till att samla resurser och engagemang samt att möjliggöra 
mer riktade informationsinsatser lokalt. FTC-arbetet ger också staden 
en tydlig profil som ansvarstagande för sin konsumtion. Kommunens 
varumärke blir positivt laddat i och med en FTC-diplomering. Staden 
och stadsdelen är gärna med och tävlar om olika kvalitetsutmärkelser. 
Att bli en Fairtrade-diplomerad stadsdel skulle i högsta grad vara en 
kvalitetsstämpel. 

Forts. nästa sida 
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Forts § 9 

Att bli diplomerad till en FTC har blivit rättsligt prövat. Det går att bli 
diplomerad. Förslaget är inte förenat med rättsliga tveksamheter. 

Att ställa etiska och sociala krav i upphandlingar har förövrigt också 
blivit rättsligt prövat. Där det redan existerar ramavtal ska kommunen 
naturligtvis följa ramavtalen. Och det går att göra tillägg inom 
ramavtalen. Framförallt, när staden gör nya upphandlingar framöver 
kan den vässa kraven lite. För att få ledning i hur staden kan vässa 
kraven är FTC-kriterierna en bra referens (bland flera). Dessa frågor 
om etiska och sociala krav berör inte heller alla produkter i alla 
upphandlingar utan i praktiken endast produkter som är producerade i 
utvecklingsländer. 

Ett krav ska självfallet inte vara formulerat som att en produkt ska 
vara Fairtrade-märkt. Det som ska vara beskrivet är kraven om att 
uppfylla olika konventioner, att följa tillverkningslandets 
arbetsmiljölagstiftning och arbetsrätt, att garantera producenten en 
kostnadstäckande minimiersättning, prispremie och förfinansiering, 
att offererade produkter uppfyller regler för hållbar ekologisk 
produktion, etcetera. Som sagt, kommunen ska inte ställa kravet att en 
produkt ska vara Fairtrade-märkt. Däremot brukar rätt ställda krav 
innebära att allt annat än Fairtrade-märkt är uteslutet. 

Kravformuleringar som i exemplet ovan har blivit rättsligt prövade 
och godkända.” 
__________________ 
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§ 10   

Att verka för en giftfri förskola 
Svar på skrivelse från (MP) 

Beslut 
Hägesten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner tjänsteutlåtandet 
som svar på skrivelsen. 
 
Ärendet 
Miljöpartiet i nämnden har anmält en skrivelse om giftfri förskola. 
Förvaltningen redogör för hur man arbetar för att minska barns 
exponering för skadliga kemikalier. Förvaltningen anser att förslaget 
till kemikalieplan och inrättande av kemikalicentrum kan utgöra en 
bra grund för att utveckla stadsförvaltningens arbete med att minska 
exponeringen för skadliga kemikalier inom förskolorna. Det finns 
dock inte möjligheter för varje enskild förvaltning att avsätta resurser 
för att själva hålla den kompetensen eller driva egna projekt vid sidan 
om stadens gemensamma satsning. 
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 6 maj 2014. 
Dnr 147-2014-1.2.1 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
__________________ 
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§ 11   

Serveringstillstånd för Restaurang Ruccola 
Yttrande till socialnämnden 

Beslut 
1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd anser att Smaa mat 

Handelsbolag kan få tillstånd att få servera alkohol till 
allmänheten vid restaurang Ruccola.  

 
2. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på remissen till 
socialnämnden.  
 

Ärendet 
Smaa mat Handelsbolag ansöker om tillstånd för alkoholservering vid 
restaurang Ruccola, Instrumentvägen 4. Sökande avser att servera 
spritdrycker, starköl, vin och andra jästa alkoholdrycker till 
allmänheten med serveringstid klockan 12:00–01:00 måndag till 
söndag. Förvaltningen har inget att invända mot att serveringstillstånd 
meddelas enligt ansökan. 
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 21 maj 2014. 
Dnr 262-2014-1.5.2 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
__________________ 
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§ 12   

Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd har tagit del av 
pensionärsrådets synpunkter och lägger protokollet till handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmäldes protokoll från pensionärsrådets möte 10 juni 2014. 
__________________ 
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§ 13   

Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd har tagit del av synpunkterna 
från rådet för funktionshinderfrågor och lägger protokollet till 
handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmäldes protokoll från rådet för funktionshinderfrågor daterat  
4 juni 2014. 
__________________ 
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§ 14   

Protokoll från förvaltningsgruppen 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger protokollet  
till handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmäldes protokoll från förvaltningsgruppen 3 juni 2014. 
__________________ 
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§ 15   

Förteckning över inkomna skrivelser 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger anmälan till 
handlingarna. 
 
Ärendet 
Följande skrivelser anmäldes till stadsdelsnämnden: 
 
Synpunkter kring Stockholm vattens föreslagna avloppstunnelbygge 
Inkom 26-28 maj 2014, dnr 285-2014-1.2.3  (1 A-D) 
Kopior översända till Stockholm Vatten  
__________________ 
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§ 16   

Anmälan av tjänstemannabeslut 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger sammanställningen av 
tjänstemannabeslut till handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmäldes tjänstemannabeslut fattade enligt delegationsordningen. 
Dnr 20-2014-1.1. 
__________________ 
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§ 17   

Nämndens och förvaltningens frågor 

Skrivelse för beredning om förskolor 
Abit Dundar m.fl. (FP), Lars Svärd m.fl. (M) och Hans Tjernström (C) 
anmälde en skrivelse för beredning om förskolorna i stadsdelen. 
Dnr 322-2014-1.2.1 
 
Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd överlämnade skrivelsen till 
förvaltningen för beredning. 
_________________ 
 
Skrivelse för beredning om naturmark 
Jessica Jormtun m.fl. (MP) anmälde en skrivelse för beredning om 
vård av naturmark. Dnr 323-2014-3.2 
 
Som svar på fråga från Jessica Jormtun (MP) informerade Gunnar 
Ohlsén att förvaltningen ansökt om medel från ”Vackra Stockholm” 
och att feriearbetande ungdomar kommer att arbeta med att göra fint i 
våra parker under sommaren.  
 
Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd överlämnade skrivelsen till 
förvaltningen för beredning. 
_________________ 
 
 
Verksamhetsbesök 
Jessica Jormtun (MP) och Eva Fagerhem (S) tackade förvaltningen för 
verksamhetsbesöken som anordnades i maj. 
 
 
Pumpstation i Trekanten 
Eva Fagerhem (S) och Marita Roos (S) frågade om pumpstationen i 
sjön Trekanten tagits bort. Gunnar Ohlsén hänvisade till Stockholm 
Vatten som ansvarar för detta. 
__________________ 
 
 
 
 
 

Forts. nästa sida 
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Forts. § 17 
 
Hertha Hillfons ateljé i Mälarhöjden 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd gemensamt gör följande 
uttalande: 
 
”Stadsdelsnämnden ser det som mycket angeläget att bevara Hertha 
Hillfons ateljé, verkstad och konstproduktion på Sexstyversgränd i 
Mälarhöjden. Den unika skaparmiljön har goda möjligheter att bli en 
fantastisk kulturell mötesplats. Hertha Hillfons rika produktion är en 
oskiljaktig del av den plats där hon skapade verken.” 
_____________________ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Forts. nästa sida 
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Forts § 17 
 
Stadsdelsdirektörens information 

Månadsrapport 
Lars Wennberg informerade och besvarade frågor om 
månadsrapporten för maj 2014. Dnr 86-2014-1.2.1 
 
Sommarmobilen 2014 
Ingrid Widebäck informerade att denna sommar kommer vår 
ungdomsgårdsentreprenör Fritid Stockholm AB, enligt 
överenskommelse med förvaltningen, att på försök under fem 
sommarveckor ha en ambulerande ungdomsgårdsverksamhet i 
stadsdelsområdet. Verksamheten kommer att bedrivas av två personal 
med en husvagn som bas, och kommer att ambulera mellan de 
utemiljöer i området där ungdomar samlas och erbjuda olika 
aktiviteter. 
 
Information om förskolorna 
Beträffande det brev från förskoleuppropet som skickats till nämnden 
informerade Maria Mannerholm om den enkät som refereras till. I 
Stockholm finns 8 621 medarbetare inom förskolan. Enkäten 
besvarades av 1 555 medarbetare, dvs 18 %. Av dessa hade 72% 
övervägt att sluta sitt arbete, dvs 13 % av medarbetarna i staden. 
Omkring 11% av stadens medarbetare upplevde att de fått mindre 
resurser.  

Vad gäller ekonomisk tilldelning  till verksamheten finns i Stockholm 
en förskoleschablon. som genererar en viss summa per inskrivet barn 
utifrån barnets ålder. Systemet för tilldelning av medel till förskolan 
avser hela staden. Alla medarbetares tankar kring verksamhetens 
utformning är av stor vikt. Förskolepersonal gör ett mycket bra arbete, 
vilket visar sig i föräldraenkäterna. Föräldrarna är mycket nöjda med 
förskolorna i Hägersten Liljeholmen.  

Frågan om tydliggörande kring vad som ingår i arbetsuppgifterna för 
förskolans medarbetare kommer att behandlas dels i chefsgruppen och 
naturligtvis inom respektive förskoleenhet i dialog med pedagogerna. 
Vi är mycket måna om vår professionella personal och att ta till vara 
deras synpunkter i utformningen av förskolans arbete. Medarbetarna 
utgör förutsättningen för en bra verksamhet i förskolorna.      

 
Plaskdamm i Enbacksparken 
Gunnar Ohlsén informerade om läckage i plaskdammen i 
Enbacksparken. Förvaltningen beräknar att det kommer att ta ca fyra 
veckor att åtgärda detta. 

Forts. nästa sida 
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Forts. § 17 
 
Träden i Botvidsparken 
Gunnar Ohlsén informerade att de stora fina träden i Botvidsparken 
nått sin brukstid. Arborister har granskat dem och kommit med förslag 
till åtgärder. Förvaltningen kommer att säkerhetsbeskära träden och 
till hösten ta ställning till om träden behöver tas ned. Om träden måste 
tas ned sker återplantering.  
 
Balanslista 
Anmäldes balanslista över inkomna skrivelser från nämnden 2014. 
  
Rapporter för kännedom i pärm 
Uppdragsbeskrivning för stadsdelsnämnder och stadsdelsnämndernas 

verksamhet inom äldreomsorg i egen regi. 
Äldrenämnden 29 april 2014, § 10 
__________________ 
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§ 20  

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger protokollen till 
handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmäldes protokoll från sociala delegationen från 22 maj, 3 juni  
och 12 juni 2014. 
__________________ 
 
 
 


